
Adventní kázání – 4.adventní neděle 18. 12. 2011 

Texty:  
před bohoslužbou:   Iz 7,14n  
vstup:         1Pt 1,13‐21 Povolání ke svatosti 
epištola:       L 1,46‐55 Mariin chvalozpěv 
evangelium:     L 1,26‐38 Předpověď Ježíšova narození  
k obětování:     Žd 4,14‐16 
k požehnání     1Pt 3,8n 
 

Milé sestry, milí bratři, 

zkusme si v duchu představit scénu předpovědi narození  Ježíšova. Filmy 
o Ježíšově  životě,  točené  v Izraeli  nám  k tomu  pomáhají. Galilejské městečko 
Nazaret,  sucho,  kamenitá  půda,  chudoba,  obyčejný  život,  obyčejná,  prostá 
dívka  …  Snad  jen  to  prozařuje  všední  dny:  je  zasnoubená,  bude  se  vdávat! 
A náhle  jako  blesk  z nebe  je  tu  posel  Boží,  anděl  s tak  podivným  a  zároveň 
úžasným  poselstvím:  „Buď  zdráva,  milostí  zahrnutá,  Pán  s tebou.  Neboj  se, 
Maria,  vždyť  jsi  nalezla milost  u  Boha. Hle,  počneš  a  porodíš  syna  a  dáš mu 
jméno Ježíš Ten bude veliký a bude nazván Synem Nejvyššího; a Pán Bůh mu dá 
trůn  jeho  otce  Davida.  Navěky  bude  kralovat  nad  rodem  Jákobovým  a  jeho 
království nebude konce.“ /L 1,28‐33/ 

Ve  svém obyčejném  životě nejsme  zvyklí na  zázraky. Ani Maria nebyla. 
Nebyla  to  žádná  vizionářka  ani  prorokyně;  zabývala  se  věcmi  všedního 
praktického života. A právě k ní přichází anděl s tím úžasným poselstvím! Právě 
ji  si Bůh  vyhlédl, aby byla matkou Božího  Syna! Není  to úžasné? Pro někoho 
zároveň pobuřující? 

A  ona,  i  když  žila  obyčejný  život,  přece  byla    přístupna  zázraku,  byla 
vnitřně připravena. A o to  jde, milí přátelé. Být vnitřně připraven na setkání s 
Bohem. Být vnitřně připraven na to, že Bůh tu a tam dělá zázraky, že Bůh posílá 
své  svědky  s poselstvím.  V Nazaretu  jsme  svědky  zázraku:  Boží  svatost  se 
vlamuje  na  naši  zem,  nebeské  protíná  pozemské,  dva  světy,  dvě  dimenze, 
“pravý Bůh a pravý člověk“ – jak to vůbec vyjádřit? 

„Sestoupí na tebe Duch svatý a moc Nejvyššího tě zastíní. Proto i tvé dítě 
bude  svaté  a  bude  nazváno  Syn  Boží.“  /v.35/  Je  to  paradox,  je  to  tajemství. 
Proto početí z Ducha svatého. 
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Sestry a bratři,  i v našich  životech, v naší náboženské obci  se může  stát 
podobný paradox, podobný zázrak: kdy to nebeské protne naši realitu. „Vždyť u 
Boha není nic nemožné“ – zvěstuje anděl. Ale je tu jedna podmínka: „Hle, staň 
se mi podle tvého slova, jsem služebnice Páně“, odpovídá Maria. Podmínkou je 
poslušnost a podrobení se Boží vůli. 

My  jsme  dnes  natolik  spoutáni  tou  pozemskou  dimenzí,  že  nedáváme 
prostor  tomu  nebeskému.  Duchovní  dimenze  se  ztratila,  zploštěli  jsme, 
zpovrchněli. 

Takže  –  oč  by mělo  jít,  co máme  dělat,  chceme‐li  také  prožít  zázrak, 
chceme‐li, aby  i nás Bůh navštívil? Aby  také k nám přišel Přicházející z Výsosti   
o  letošních  svátcích? Otevřít  se Božímu působení, aby  i nám platilo andělské 
slovo: „Neboj se! Vždyť jsi nalezl (nalezla) milost u Boha.“ /v.30/. Amen 

/Jindřiška Buttová, Krč 18. 12. 2011/ 


